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Natursteinkomiteen, åpent møte 
Møte 1/2020, 6.februar 2020 
Norsk Bergindustri, Middelthunsgate 27, Oslo 
______________________________________________________________ 
Referat 
 
Til stede:  
Torger Lingelem,  Rocks of Norway (Komiteleder) 
Espen Hjelmaas,  Fevik Steinindustri  
Jan Henrik Hansen,  Larvikittblokka  
 
Fra Norsk Bergindustri: Anita Helene Hall, Njål Hagen og Lars-Erik Sletner 
 
Ikke til stede: 
Terje Holstad, Minera Skifer AS 
Rene Kierstein, Stein og vei Consult  
Line Møller Mærsk, Lundhs AS  
Kari Aslaksen Aasly,  NGU  
 
Øvrige medlemmer til stede: 
Ragnar Kjeserud, Askim Stenindustri 
Hans Petter Strandberg, Strandberg Stein AS 
 
 

Saksliste 

Sak  Tema Ansvar  

2020/1/1 

 

Referat fra forrige møte, 19.september 2019 
 
Gjennomgått og godkjent. 

Torger/Alle  
 

2020/1/2 

 

Oppsummering fra strategiseminar, 18. november 2019 

 

Endret navn til innspillmøte. Gjennomgangen dag én gir et godt 

innblikk i hva de andre komiteene jobber med og tilbakemeldingene 

var at dette er nyttig for alle. Det legges opp til samme type møte 

også i år med komitegjennomganger i november, dato kommer.  

Dag to møte med komitelederne og styret i Norsk Bergindustri, hvor 

man blant annet gjennomgikk foreningens strategimål.  

 

Informasjon om TSM ved Anita. 

Anita: Dato for 
innspillkonferansen 
2020 kommer 
 

2020/1/3 

 

Murstandard, status prosjekt 

Torger orienterte: Eksperter er trukket inn i arbeidet. Det er kjørt 

fullskalaforsøk med friksjon, forslag fra SVV foreligger.  Innspill sys sammen 

av sekretariatet. Tentativ dato for nytt møte settes til 20 februar kl 11.  

Sekretariatet innkaller de aktuelle. 

Sekretariatet 

innkaller til neste 

møte  
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2020/1/4 Park og anlegg 2020. Felles profilering 

Viktig å stille for å profilere kortreist norsk/kvalitet. Det vurderes felles 

stand/torg for de som stiller.  Rocks of Norway stiller og Askim Stenindustri er 

interessert.  

Sekretariatet sjekker priser og forsøker å få inn flere medlemmer, slik at vi 

oppnår bedre bredde. Ønskelig å få med Minera. Sekretariatet inviterer til et 

samlemøte når vi vet hvem som deltar for å diskutere profilering/budskap. 

Selve messa finner sted 25-26 november. 

Sekretariatet sjekker 

priser og forsøker å 

få med flere 

2020/1/5 Medlemskap i Euroroc 
Anita orienterte: Styret i Norsk Bergindustri fattet i fjor høst vedtak om å 
melde seg ut, hovedsakelig grunnet dårlig nytte av medlemskapet. Videre er 
det for liten kapasitet i sekretariatet å følge opp et slikt arbeid. Hun 
framhevet at det er viktig at medlemmene får noe ut av et slikt medlemskap- 
og i tillegg har interesse av å delta der. Slik har det ikke vært. Medlemskap 
koster Norsk Bergindustri omlag 60 000 kr totalt i året. Anita påpekte som et 
alternativ at sekretariatet kan være “postkasse” for de medlemmer som 
ønsker å delta – men da må medlemmene være med å dele kostnaden.  
 
Ragnar orienterte: Det er viktig å være medlem grunnet ulike standarder som 
skal følges (inkl. nye direktiv som kan påvirke norske forhold). Steinfamilien 
er samlet her, dette er EUs bransjeorganisasjon. Konkret framhevet han at 
bransjen i Norge hatt nytte av det når det gjelder utarbeidelsen av ny 
takskiferstandard. Det avholdes et par møter i året.  Ragnar ønsker at 
utmeldelse skal reverseres. 
 
Konklusjon: Ragnar setter opp kulepunkter for å synliggjøre nytteverdi ved å 

være medlem. Sendes Anita. Dette legges inn i en epost. Skal sendes ut til 

medlemmene hvor det avstemmes ønske om videre medlemskap eller ei og 

ønske om egen-involvering. Endelig tekst avstemmes med Torger før 

utsendelse.  

Ragnar setter opp 
kulepunkter for 
synliggjøring av 
nytteverdi av 
medlemskap.  
Anita sender ut epost 
til medlemmene for å 
sjekke interessenivå  

2020/1/6 Diskusjon om videre arbeidsoppgaver for Natursteinkomiteen 
 
Anita orienterte om mediesak i NRK i fjor høst - bruk av stein i gatene i Oslo. 
Vi mangler produksjonsfasiliteter her i Norge. Det må gjøres investeringer for 
å drive til lavere kost. Medlemsbedrift bygger ut fasiliteter for volum 
produkter og håper flere kommer etter – vi kan produsere rimelig her i Norge 
hvis vi spesialiserer oss. For eksempel er markedet for heller i Norge stort – 
men vi må bygge kapasitet. “Kortreist Norsk” er viktig å promotere, viktig 
med samarbeid for å promotere bransjen. Stat og kommuner må tenke nytt - 
må i inngrep tidligere i prosessen - gjerne gjennom et statlig-privat 
innovasjonsprosjekt. SMB føler seg idag utelatt, krevende med tunge 
administrative krav.  En leveranse til nytt regjeringskvartal vil kunne bidra til å 
bygge produksjonskapasitet her i Norge. Det kommer mer 
oppmerksomhet/krav rundt miljøfotavtrykket (anbudsprosesser) - her kan 
bransjen selge på norsk kvalitet/kortreist (vil møte EPD krav). Norge har 
tilgang på råvarene - og vi utnytter mer av ressursen. Ragnar påpekte at i en 
livssyklusanalyse – kom norsk naturstein best ut. (jf rapport EU). 
 
Anita refererte til et møte hun og Thor-Anders deltok i før jul med de som 
planlegger materialbruk i regjeringskvartalet. De planlegger en workshop i 
vinter/våres. Anita følger opp status og ber om et møte- de har antydet at de 
er opptatt av å velge medlemmer fra Norsk Bergindustri. For fremtiden må 
det lobbes gjennom byggherresiden også. Regjeringskvartalet byr på flere 

Anita følger opp 
status ifht prosjekt 
regj.kvartalet 
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muligheter: Inn- og utvendig naturstein/mange overflater. Vi må bli bedre 
kjent med byggherrene, herunder finne berøringsflater hvor vi får presentert 
bransjen. 
 
Programmet Norge i dag (NRK) kan være en fin plass å få god 
oppmerksomhet på.  

2020/1/7 Rundt bordet, status ulike prosjekter 
 

Espen orienterte: Regelen/veiledningen om 2-3 ukers 
salgsforbud/markedsføring bør praktiseres bedre. Begravelsesbyråene 
har første kontakt med kunden, og gravsteinsalg bør ikke skje før 
kunden er klar til det. 19 mars snakker vi om dette i faglig råd. 
 

Torger/alle 

2020/1/8 Eventuelt 
 

• Anita vil gjerne ha tips om nye medlemmer – send inn forslag 

• Innspillmøte i november, dato kommer. 

• Steinhoggerfestivalen (se epost under). Vi står over. Anita 
sender epost tilbake: Vi takker nei, men de kan ta kontakt 
med våre medlemmer hvis de ønsker. 

• Norsk deltakelse i ISO-komite for naturstein. Anita følger opp 
med Thor Anders. 

• Ragnar- til hjemmesiden: Mener omtalen av naturstein må 
omformuleres, få med total verdiskaping i produksjonen. 
Anita forklarte at DMF kun tar ut oversikt over stein som er 
tatt ut i Norge. Sekretariatet jobber med fremstilling av 
verdiskaping i bransjen, og ser på muligheter sammen med 
SSB (evt andre off aktører). 

Sekretariatet/Alle 

 
  


